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Přejeme všem krásné, pohodové letní dny plné slunce, dobrého jídla a pití, nálady a dobrých 

skutků. Dostává se vám do ruky další číslo našeho občasníku, tentokrát letní. Doufáme, že se 

dozvíte novinky ze života naší malé vesničky a něco o připravovaných akcích. Poohlédneme se za 

uplynulými akcemi, jako byl Masopust nebo pálení čarodějnic, ale také třeba setkání jubilantů. 
Rádi vás budeme informovat o tom, co nového se do obce pořídilo a jak postupují práce na 

vybudování kanalizace v Býčkovicích. Představíme vám připravované akce, pozveme vás do letního 

kina, ale i na výtvarnou dílnu. Budeme rádi, když se s námi ani o prázdninách nebudete nudit. 

SLOVO STAROSTY Fotbalisté TJ Sokol Býčkovice 

postoupili do 2. třídy okresního 

přeboru 
Milí spoluobčané, rád bych se s vámi tentokrát podělil o 
jednu zajímavou zkušenost, o chvíle, kdy jsem byl hrdým 
občanem a také starostou Býčkovic. Před 2 měsíci jsem 
byl požádán, abych na konferenci „World Urban Forum“ 
v polských Katowicích vystoupil s prezentací o 
Býčkovicích. Bez váhání jsem to přijal a začal si svou 
prezentaci připravovat. Bez ohledu na to, kolik a jakých 
zástupců měst a obcí z celého světa se bude na 
konferenci pohybovat, bez ohledu na velikost naší obce, 
kterou budu prezentovat a možná i bez ohledu na to, 
jestli to vůbec někdo ocení. Hlavou se mi honily tisíce 
myšlenek a já je potřeboval uspořádat do několika málo 
okének mé powerpointové prezentace. Odpadové 
hospodářství, opatření na klimatické změny (povodně, 
sucho), energetická opatření (fotovoltaické elektrárny, 
vodní elektrárny), doprava (elektrodoprava, autonomní 
doprava) a turismus (využití potenciálu celého regionu a 
zapojení místních)…V sále bylo několik desítek lidí 
z celého světa, kteří pozorně poslouchali. Bylo velmi 
příjemné, že prezentace účastníky zaujala a vyvolala 
celou řadu dotazů. A tak naše Býčkovice zanechaly stopu 
nejen v Katowicích, ale malý otisk se dostane do celého 
světa. Chtěl jsem ukázat, že i ta nejmenší obec a její 
představitelé mají čím se pochlubit a být vzorem pro ty 
větší. Ale hlavně jsem si uvědomil, že jsem tady rád a že 
bych chtěl z Býčkovic udělat místo, kde se bude žít dobře 
nejen mě, mé rodině, mým přátelům, ale všem, kdo o to 
budou stát. 
David Matuška, váš starosta.  

 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

Fotbalisté TJ Sokol Býčkovice 

posledním zápasem vybojovali 

vítězství ve 3. třídě a v příští 

sezóně tak budou nastupovat do 

zápasů vyšší třídy. 

 
Čekají je tito soupeři: 

FK Litoměřicko B 

FK Libochovice 

ASK Lovosice B 

TJ Viktorie Budyně nad Ohří 
TJ Slavoj Úštěk 

TJ Dobříň 

SK Lukavec 

SK Libotenice 

ČFK Brňany 

TJ Sokol Černiv 
TJ Sokol Hošťka 

TJ Žitenice 

TJ Podřipan Rovné 

 

Přejeme Bejkům, ať se jim ve 
vyšší soutěži daří a ať válej. 

Do konce července bychom měli 

vědět, jestli jsme uspěli u NSA 

s žádostí o revitalizaci fotbalového 

hřiště, která zahrnuje i 

vybudování nové závlahy. 
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Bylinková zahrádka, díl druhý ledvinovými a žlučovými kameny, jakož i 
při infekcích močových cest. 
 
Třapatka nachová (echinacea) – bylinka, 
která se řadí mezi účinná 
přírodní antibiotika. Často 
zdobí květinové záhony u 
našich domů. Řadí se mezi 
účinná přírodní antibiotika. 
Výrazně přitom podporuje 
imunitu, neboť stimuluje 
imunitní systém. Už 
severoameričtí indiáni ji v 
minulosti používali k 
prevenci a léčbě rýmy a bolestí v krku, k 
čemuž lze echinaceu ostatně používat i ve 
21. století.  
 

Třezalka tečkovaná je bylinkou pro 
psychickou rovnováhu. 
Účinky třezalky tečkované jsou opravdu 

velmi široké. Zejména je ale 
využívána jako středně silné 
antidepresivum, takže se 
např. doporučuje v 
obdobích vyššího nervového 
vypětí. Uplatnění však 
nachází i při propuknutí 
nervových onemocnění, dále 
při neurózách. 

 
Tymián obecný původně pochází z oblasti 
Středomoří, postupně se 
rozšířil do východní i 
střední Evropy. Existují 
různé typy tymiánu, které 
se jmenují podle silic, jež 
obsahují. Tak je 
například známý voňavý 
citrónový či pomerančový. 
Nezastupitelné místo má 
tymián také v lidovém 
léčitelství, protože je jednou z 
nejsilněji antisepticky působících bylin 
vůbec. 

Tymián se používá při nemocech horních 
cest dýchacích, hlavně na kašel. Dobře 
ovlivňuje průdušky při astmatu.  
 
V příštím občasníku si představíme 

zbývajících šest léčivek. A kdo jste ještě záhon 
neviděli, přijďte se pokochat a posedět na 

jedné z mnoha laviček, které jsou na dvoře 

umístěné. 

V nejbližší době bude u záhonu umístěna 

informační cedule, která vám bylinky znovu 

představí. Je opatřena nádhernými 
autorskými kresbami Klárky Finkové. 

Naše bylinková zahrádka u obecního úřadu je 
v plném květu a dělá radost všem 
návštěvníkům, ale i místním. Příkladně se o 
ní stará paní Dana Týřová, která o ní pečuje 
se stejnou láskou jako o ostatní květinky, 
které zdobí střed obce. My ji za to moc 
děkujeme. 
Dovolte mi představit vám další zelené 
skvosty, kterými se náš bylinkový záhon 
pyšní. V minulém čísle jste se dozvěděli něco 
o angínovníku čínském, zlatobýlu obecném, 
dobromysle obecné, kontryhelu obecném, 
šalvěji lékařské a kustovnici čínské.  

Další naší bylinkou je 
heřmánek čínský neboli 
rmenec sličný. Ten pomáhá s 
psychickými potížemi, ale i 

fyzickými problémy. Rmenec 
sličný býval pro své léčivé 
účinky využíván už ve 
středověku. Jeho květy 
nacházely uplatnění při 

léčení nemocí jater, ale také při léčbě 
žloutenky a doporučovány byly rovněž při 
migréně.  
 
A kdo by neznal další překrásnou, 
aromatickou a také velmi zdravou bylinku, 
levanduli lékařskou… Levandule patří mezi 
velmi známé léčivé bylinky. Lze ji využívat 
vnitřně i zevně, takže nám může pomoci 
s různými neduhy. Levandulový čaj je 
doporučován při různých psychických 
komplikacích, tedy např. při 
nespavosti, nervozitě, stresu 
nebo depresivních stavech. 
Určité pozitivní účinky by 
levandule lékařská měla mít 
i na trávicí ústrojí a částečně 
také na krevní 
tlak či menstruační bolesti. 
Inhalace má potom kladný 
vliv na nachlazení a rýmu, 
dopřejte si ji tedy při nemocech 

jako chřipka, angína, případně při zánětu 
dutin.  
Neméně známá je i další bylinka našeho 

obecního bylinkového záhonu, a 
to libeček lékařský – 
blahodárně působící koření 
vhodné do polévek i omáček 
I když je libeček lékařský znám 
především jako koření, 
nezanedbatelné jsou i jeho 
účinky na zdraví člověka. 

Tak například působí močopudně a 
doporučován je i v případě potíží s 
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Býčkovická stopa – jak to všechno 
dopadlo? 

I přes sychravé počasí to bylo pěkný den. 
Děkujeme všem, kdo se účastnili 
masopustního průvodu a všem, kdo 
průvod pustili k sobě domů a také všem 
tombolovým dárcům a pomocníkům. 
Masopust se v Býčkovicích konal letos již 
potřetí a těší se velké oblibě místních i 
přespolních. 

Do Býčkovické stopy se v tomto roce 
přihlásilo 7 projektů, 4 velké a 3 malé. 
Všechny byly zastupitelstvem schváleny a 
mohly se tak ucházet o vaši přízeň. Mezi 
velkými projekty získal nejvíce hlasů projekt 
na podporu místních hasičů, který podali 
společně Jakub Novotný s Milanem 
Bažantem. Nákupem nové hasičské techniky 
za 80 tisíc korun se rozšíří možnosti 
býčkovických hasičů. Nakoupí mj. zařízení 
na hasičskou pěnu, které budou moci využít 
i během dětských dnů a obecních oslav 
během letních měsíců. 

Mezi menšími projekty 
vyhrálo těsně 
(rozdílem jednoho 

hlasu) zřízení pískové 
pláže u býčkovické 
nádrže. Autorem 
vítězného projektu je 
Rostislav Markvart. 

V nejbližších dnech by se mělo začít 
s realizací. 
Děkujeme všem, kdo přispěli svými projekty 
a kdo věnoval svůj čas přípravě přihlášky. 
Také je fajn, že se zvyšuje počet hlasujících, 
kteří chtějí spolurozhodovat o tom, co 
hezkého se v obci vybuduje. 
Těšíme se na další ročník Býčkovické stopy a 
na vaše návrhy pro realizaci. 

Čarodějnický rej v Býčkovicích a 
Velkém Újezdě 

Krásné počasí, 
spoustu soutěží 
pro děti, velký 
oheň a špekáčky, 
prostě správné 

čarodějnické 
oslavy tak, jak to 
má být, se konaly 

v obou místních částech. Do Velkého 
Újezdu navíc zavítal se 
svou loutkovou 
pohádkou Sváťa. 
V Býčkovicích zase děti 
uvařily samy kotlíkový 
buřtguláš. 
Děkujeme všem, kdo 
pomáhali s přípravou i s realizací. Bylo to 
fajn.  
Tak zase za rok!!! 

Na hřiště ve Velkém Újezdě byly 

instalovány nové prvky 
Kromě posilovací lavice a krytého 
pískoviště pro děti, bylo ve Velkém Újezdě 
nainstalováno i několik prvků pro naše 

seniory. Jedná se o 
cvičící přístroje a 
my věříme, že si 
jich aktivní senioři 
užijí. Budeme rádi, 
pokud bude dětské 

hřiště i nadále sloužit jako místo setkávání 
všech generací. 

Malé poohlédnutí za letošním 
Masopustem 

Tradiční masopustní 
oslavy opět přilákaly 
velké množství 
návštěvníků, kteří se 
těšili na vynikající 
masopustní dobroty. 
Ty pro nás letos 
připravili Standa Černý 

a Jindra Starý a všichni, kdo ochutnali, 
nešetřili slovy chvály. My jim děkujeme, 
stejně jako našim pekařkám, které napekly 

vynikající masopustní vdolky.  Kuchyni opět 
ovládly Ladislava Novotná, Zdenička 
Štěpánková, Hanka Nováková a Alena 
Járová. V průvodu 
nás tentokrát 
doprovodila dvojice 
hudebníků 
(harmonika+klarinet) 
a na pomoc 
s průvodem nám přispěchali přátelé 
z nedalekých Soběnic. A v tombole byl letos 
rekordní počet cen a přibyly i hodnotnější. 

Obec pořídila z dotace traktor a 
překopávačku kompostu 

K nově zřízené kompostárně bylo zapotřebí 

pořídit i techniku. Obec nakoupila traktor, 
který zde určitě najde širší uplatnění a 
novou překopávačku kompostu. Technika 
byla pořízena s podporou Ústeckého kraje 
ve výši 70% nákladů. Obec začala sama 
svážet bioodpad 
od domovů svých 
spoluobčanů a 
kompost, který 
získá se opět 
využije na území 
obce.  
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U obecního úřadu byla umístěna nová digitální 
deska a servisní stojan na kola 

Vyšehradem a Prezidentkou. Nakonec dali býčkovičtí 
filmoví fajnšmekři přednost Vyšehradu, na který jste 
všichni srdečně zváni. Promítat se bude již tuto sobotu, 
16.7. od 21,30, tedy hned po setmění. Opět se můžete 
během promítání občerstvit. Lavice budou připraveni, 
můžete si vzít ale vlastní posezení nebo deky. 
A co se o filmu píše? 
Od chvíle, kdy jsme Julia Lavického (Jakub Štáfek) viděli 
naposledy (ano, bylo to tehdy, když „prodal" zápas, ale 
zapomněl na to, a dal krásný gól), uběhl více než rok. 
Lavi je, jak by řekl jeho agent Jarda (Jakub Prachař), 
pořád stejný dement, ale začalo se mu konečně dařit. A 
to jak ve fotbalovém, tak v osobním životě. 
S Vyšehradem postoupil do druhé ligy, kde vede 
tabulku střelců, opět po něm pokukují zámožnější 
kluby, dokonce požádal o ruku svou přítelkyni Lucii 
(Šárka Vaculíková), sestru Jardy... Na svatbě, která 
stála majlant, ale zjistí, že má už osmiletého syna, což 
novomanželku rozhodně nepotěší. Nedostatek financí 
se rozhodne řešit půjčkou od ne zrovna čestné party, 
zároveň se snaží nepřijít o manželku hned ve svatební 
den, postarat se o dítě, což je mu na hony vzdálené, 
dostat se z Vyšehradu někam výš, nebo se poprat s 
praktikami jistého fotbalového Taťky... Prostě už zase 
se řítí jak lavina – z jednoho problému do 
druhého! (Bioscop) 
 
Jak tvrdí tvůrci, jde o film pro fanoušky fotbalu i pro ty, 
co se o fotbal vůbec nezajímají. 
Tak přijďte na fotbalové hřiště, věříme, že se pobavíte. 

 
 

Režie:  
Martin Kopp, Jakub Štáfek 

Scénář:  
Tomáš Vávra 

Kamera:  
Jan Filip 

Hudba:  
Vojtěch Záveský 

Hrají:  
Jakub Štáfek, Jakub Prachař, Ondřej Pavelka, Jiří 
Ployhar ml., Šárka Vaculíková, Věra 
Hlaváčková, Veronika Khek Kubařová, David Prachař 

V rámci úpravy 
prostranství u 
obecního úřadu byla 
nainstalována nová 
digitální úřední deska, 
do konce července by 
měla být zapojena. 
Dále místo vyplnily 
lavičky a další posezení, 
nově pak servisní 
stojan na kolo. 
Projíždějící cyklisté ho 
budou moci zdarma 
využít, stejně jako 
elektrickou nabíječku na kola, která se bude teprve 
v průběhu léta instalovat. Během nabíjení svých 
elektrokol mohou návštěvníci zajít do obchodu 
nebo do místní hospůdky. Cyklisté jsou u nás vítáni. 

Obecní hospoda má nového provozovatele 
Místní hospoda má od května nového 
provozovatele, stal se jím Ondřej Kovář z Třebušína. 
S provozováním hospody má mnohaleté 
zkušenosti, kromě té býčkovické provozuje také 
hospodu v Třebušíně a v Konojedech. Do půllitru 
vám v hospodě natočí Březňáka 10°, tak jak jste byli 
doteď zvyklí. Nabídka alkoholických a 
nealkoholických nápojů zůstává 
stejná, nově si můžete dát 
v býčkovické hospodě pizzu. 
V horkých letních dnech určitě 
zajděte na pivko, vínko nebo 
sodovku a podpořte nového 
provozovatele. Přejeme mu, 
ať se mu daří a ať jsou všichni 
spokojeni.  

Příprava na realizaci kanalizace pokračuje 
Přípravy už téměř vrcholí, bylo vydáno stavební 
povolení a nyní obec vybírá firmu, která bude 
kanalizaci realizovat. Rozpočet akce je ve výši 55-60 
mil. korun. Starosta obce David Matuška chce získat 
dotaci ve výši 85%, aby bylo možné celou akci 
zrealizovat. Pokud vše poběží podle plánu, práce na 
kanalizaci by mohly v obci začít v příštím roce. 

Letní kino v Býčkovicích už má tradici 
Promítání filmů pod širým nebem si i v naší obci 
našlo celou řadu filmových fanoušků. Spojení 
teplého letního večera s příjemnou komedií či 
muzikálem už neodmyslitelně k Býčkovicím patří. 
Ne jinak je tomu i letos. Pořadatelé tentokrát 
nechali první film letošního léta vybrat diváky. Na 
výběr byly 3 úplně nové české filmy – Po čem muži 
touží 2, Fylm Vyšehrad a Prezidentka. Diváci mohli 
hlasovat pouze na facebooku a svedl se boj mezi  

https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/27005-sarka-vaculikova/
https://www.csfd.cz/tvurce/38804-martin-kopp/
https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/79573-tomas-vavra/
https://www.csfd.cz/tvurce/138704-jan-filip/
https://www.csfd.cz/tvurce/93866-vojtech-zavesky/
https://www.csfd.cz/tvurce/44699-jakub-stafek/
https://www.csfd.cz/tvurce/1743-jakub-prachar/
https://www.csfd.cz/tvurce/7275-ondrej-pavelka/
https://www.csfd.cz/tvurce/22557-jiri-ployhar-ml/
https://www.csfd.cz/tvurce/22557-jiri-ployhar-ml/
https://www.csfd.cz/tvurce/27005-sarka-vaculikova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
https://www.csfd.cz/tvurce/208621-vera-hlavackova/
https://www.csfd.cz/tvurce/26883-veronika-khek-kubarova/
https://www.csfd.cz/tvurce/1741-david-prachar/
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Výlet na zámek Sychrov a návštěva 
sklárny Jana Pačinka 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jednou z nejznámějších osobností, která 
na Sychrově pobývala, je proslulý český 
hudební skladatel Antonín Dvořák. 
Zámek Sychrov navštívil mezi lety 1877 - 
1896 celkem devětkrát. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Prvního společného zájezdu, který v polovině 
května uspořádal spolek spřátelených obcí 
Česká Kalifornie, se zúčastnilo 80 výletníků a 
bylo třeba vypravit 2 autobusy. Zúčastnili se 
ho obyvatelé nejen Býčkovice, ale také 
Ploskovic, Trnovan, Žitenic, Chudoslavic, 
Třebušína a Křešic. 
Nejprve nás čekala návštěvy sklárny Pačinek 
glass v Kunraticích u Cvikova. Viděli jsme 
skláře přímo při práci, skleněnou zahradu, 
výstavu v nedalekém kostele i galerii 
s nádhernými skleněnými skvosty. Dozvěděli 
jsem se spoustu zajímavostí od zkušených 
průvodkyň, které se nám ve sklárně věnovaly.  
V nedalekém pivovaru Cvikov jsme společně 
poobědvali, na výběr bylo ze 2 jídel, pro řízek 

s kaší se rozhodl větší počet strávníků, ale jen 
o něco více než pro svíčkovou na smetaně 
s knedlíkem. Někteří neodolali a ochutnali 
vynikající dorty z místní pekárny a cukrárny 
a mohli jsme pokračovat dál, na zámek 
Sychrov. Ten nezklamal, patří 
k nejkrásnějším zámkům u nás. Pohodou 
atmosféru dokreslilo nádherné počasí, 
sluníčko svítilo tak akorát, mnozí využili 
volný čas na procházku parkem či na pozdní 
kávu. 
Jsme rádi, že bylo o zájezd takový zájem a že 
si ho všichni užili. Budeme se těšit na další 
společné projekty. Není to skvělé, když 
sousední obce spolupracují? V září chystáme 
společný zájezd na muzikál „Biograf lásky“. 
 

 
 
Sychrov je oblíbeným místem filmařů. Víte, 
které filmy a pohádky se zde točili? 
Radúz a Mahulena (1970), Zlatovláska (1973), 
Nesmrtelná teta (1993), Tmavomodrý svět 
(2000), Nejkrásnější hádanka (2007), Rašín 
(2017) nebo třeba ze zahraničí Kosmetička a 
zvíře (1997). 
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Seniorské posezení, setkání jubilantů 
 Seniorské akce se pomalu stávají nedílnou součástí 
obecního kulturního dění. Po dlouhé covidové pauze 
se konečně mohla uskutečnit odkládaná posezení pro 
naše občany dříve narozené. 
 
 První seniorské posezení v tomto roce se konalo na 
konci května. Připraveno bylo drobné pohoštění pro 
všechny a k poslechu zahrálo Duo Vendys, 
harmonikář s klarinetistou. Hráli hlavně lidové 
písničky české i moravské.  
 

Další setkání se uskutečnilo v červnu a šlo o 
tradiční setkání jubilantů. Posezení s bohatým 
občerstvením je určeno pro všechny seniory nad 
65 let, kteří mohou dorazit i se svými partnery. Ti 
s kulatým výročím jsou odměňováni drobnými 
dárky. K tanci a poslechu nám tentokrát zahrála 

country kapela „Pokaždé jinak“, kterou dobře 

známe již z dřívějších akcí. A byl to hodně 
povedený večer, loučili jsme se 
v pozdnějších hodinách. K jídlu se 
tentokrát podával výběr pomazánek, 
grilované kuřecí, krkovička, klobásky, 
k tomu zeleninové saláty a jako dezert 
Tiramisu a piškotový dortík.  
 
Nálada byla výborná, hodně se zpívalo a 

trochu i tančilo, každý podle nálady. Oblíbená byla série písniček od Suchého a Šlitra. 
Těšíme se na další podobná posezení v přátelské atmosféře.  

 

 
Donáška potravin našim občanům 

Zaměstnanci obce pravidelně rozváží starším spoluobčanům základní potraviny z místního 
obchůdku. Pokud by měl někdo zájem, kontaktujte starostu obce, Davida Matušku, ten 
vám rád sdělí podrobnosti. Službu využívají občané v Býčkovicích i ve Velkém Újezdě. 
Zájem je hlavně o pravidelnou dodávku čerstvého pečiva, slaného i sladkého nebo čerstvou 
uzeninu. Rozvoz obědů musela obec dočasně pozastavit, dodavatel Gastrocentrum Pohoda 
nechtěl obědy zavážet kvůli malému počtu zájemců. 
CITÁT: „Není pravda, že lidé přestávají následovat sny, protože stárnou, stárnou, protože 
přestávají následovat své sny.“ - Gabriel García Márquez, kolumbijský spisovatel, nositel 
Nobelovy ceny za literaturu 1927 
A my přejeme všem našim spoluobčanům, ať jsou stále mladí, nestárnou a užívají si života. 
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Starosta se zúčastnil studijního 
energetického semináře 

zábava pro všechny zúčastněné obce. Během 
dne pak proběhnou hudební vystoupení. 
Mezi Býčkovicemi a Ploskovicemi bychom 
chtěli osvětlit alej pomocí velkých sklenic a 
svíček. V Ploskovicích bude totiž současně 
probíhat hradozámecká noc. Pokud máte 
další nápady, co bychom mohli nabídnout, 
určitě se ozvěte Davidovi Matuškovi. 
Jakékoliv nápady jsou vítány. 

V rámci připravovaného projektu na 
instalaci FVE (fotovoltaické elektrárny) na 
budovách ve vlastnictví obce a tím i získání 
soběstačnosti ve výrobě elektřiny pro obecní 
účely, ale i pro další zapojené občany vyjel 
starosta obce David Matuška na studijní 
cestu na Opavsko. V obci Mikolajice se 
seznámil s unikátním řešením propojení 3 
obecních budov (hasičárna, prodejna 
potravin a víceúčelová budova obecního 
úřadu s hospodou, ubytovnou a sálem) do 
jednoho systému s instalovanou FVE a 
kogenerační jednotkou na dřevní peletky, 
která zásobuje teplem všechny 3 budovy a 
zároveň v zimních měsících vyrábí elektřinu, 
ve slunečných měsících je výroba elektřiny 

pokryta právě FVE. Je to zajímavý příklad 
dobré praxe. Koho by problematika 
fotovoltaiky a její budoucnost zajímalo více, 
je to jeden z možných námětu na další 
setkání se starostou, které chystá někdy 
v průběhu prázdnin. 

 

Pozvánka na výtvarnou dílnu Malování 
na sklo 

Jak už bylo popsáno v předchozím článku, 
rádi bychom poslední srpnový víkend 
položili řadu sklenic na ploskovicko-
býčkovickou alej a na jeden večer/noc ji tak 
osvětlili. Napadlo nás, že bychom mohli 
některé sklenice různě ozdobit a pomalovat. 
Proto se Monika Matušková s Klárkou 

Finkovou domluvily, že uspořádají dílničku 
pro děti i dospělé, kde společně něco vytvoří. 
Sklenic má být celkem 200, takže zapojit se 
může opravdu každý. Můžeme použít i jiné 
techniky zdobení, zatím máme k dispozici 
barvy na sklo, ale můžeme sklenice i různě 
polepit. Společně vytvořená díla pak 
vystavíme a po skončení akce si mohou 
autoři své výrobky odnést, aby ozdobily 
jejich domovy a zahrádky. Tak pokud se 
budete chtít přidat, sejdeme se v pondělí 
25.7. v 16,00 v knihovně nebo v případě 
pěkného počasí venku, na bylinkové 
zahrádce. Tvoření bude vhodné pro děti i 
dospělé, připravíme šablony, které budou 
moci děti jen vybarvit. Budeme se těšit, 
drobné občerstvení zajistíme. Připravujeme velkolepý projekt „Hello, 

Česká Kalifornie“ 
Ve spolupráci s dalšími obcemi, které jsou 
sdruženy ve spolku obcí pod názvem „Česká 
Kalifornie“ uspořádáme poslední srpnový 
víkend (so, 27.8.) akci s názvem „Hello, 
Česká Kalifornie“, abychom představili 
území, které dříve v minulosti bylo nazýváno 
právě Českou Kalifornií. Akce si bere za úkol 
představit okolním městům, turistům i 
náhodným návštěvníkům, že jde o lokalitu, 

která má co nabídnout. Každá obec přijde se 
svou aktivitou, jak by se chtěla prezentovat. 
Zapojeny budou kromě Býčkovic Ploskovice, 
Křešice, Trnovany, Třebušín, Chudoslavice. 
Zapojit se mohou místní podnikatelé, 
producenti i řemeslníci. Prezentovány budou 
např. zemědělské produkty regionu nebo 
lokální výrobky, či zemědělská technika.  
A jak to bude vypadat u nás, v Býčkovicích? 
Program ještě není kompletní, ale chtěli 
bychom být zábavně-kulturním centrem celé 
akce. Na hřišti bude pouť, večer u nás bude  

Nejstarší obyvatelka obce Býčkovice 
oslavila krásných 90 let 

Přejeme paní Kamile Dudzikové neutuchající 
životní elán a hlavně hodně zdravíčka. 
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